
Zápis č. 7/7/2017 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
z 31. júla 2017 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Igor Gallo, Ľubomír Guman, Dóra Hushegyiová, 
Jozef Chudík, Martin Kabát, Martin Kákoš, Peter Kubica, Ildikó Nagy, David Soukeník 
Hostia:  
Václav Mika – generálny riaditeľ RTVS 
PhDr. Daniela Migrová – riaditeľka Sekcie GR RTVS 
Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Mgr. Tibor Búza – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Mgr. Vincent Štofaník – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Lukáš Diko – riaditeľ Sekcie spravodajstva, športu a publicistiky RTVS 
Miesto konania: štúdio č. 2, Mlynská dolina, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal otvoril a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania 
privítal všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 9 členov  Rady RTVS 
a rada je schopná uznášať sa. Uviedol, že ide o posledné rokovanie so súčasným 
GR RTVS, keďže zajtra mu končí funkčné obdobie. 2.8. nastúpi na post GR RTVS J. 
Rezník, s ktorým sa už stretol a prebral s ním všetky náležitosti vyplývajúce 
z legislatívy.  
Navrhol vypustiť z rokovania Správu o činnosti Rady RTVS za I. polrok, pretože tam 
treba doplniť niektoré náležitosti. Ďalej navrhol prerokovať bod č. 11 ako bod č. 7. 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s týmito návrhmi. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 79/2017: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej 
služby RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca 
D. Soukeník);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajca P. Kubica); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 

ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajca P. 
Kubica);  

e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom 
období (čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 

f) rôzne. 
5. Odpočet plnenia Koncepcie riadenia a rozvoja RTVS (spravodajca M. Kákoš)

  
6. Správa o činnosti Rozhlasu a televízie Slovenska za I. polrok 2017 (vrátane 

správy o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu Rozhlasu a 
televízie Slovenska za II. štvrťrok 2017) (spravodajcovia M. Kákoš, I. Nagy, P. 
Kubica) 

7. Stav RTVS k 31.7. 2017 
8. Správa o stave výberu úhrad za služby verejnosti poskytované RTVS za I. 

polrok 2017 (spravodajca P. Kubica) 
9. Prehľad súdnych sporov RTVS (spravodajca D. Soukeník) 
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10. Návrh 3. zmeny rozpočtu RTVS na rok 2017 (spravodajca M. Kabát) 
11. Sťažnosti a podnety 
12. Rôzne  

 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom 

období 
I. Gallo skonštatoval, že uznesenia z ostatného rokovania nemajú charakter plnenia, 
okrem uznesení č. 78, ktoré bolo splnené. Uviedol, že k zápisu z ostatného rokovania 
neprišli žiadne pripomienky. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 80/2017 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z predchádzajúceho 
obdobia. 
Uznesenie Vyhodnotenie Poznámka 

84./2011 Plní sa priebežne. Predkladanie zmlúv nad 100 000 7 dní vopred. 

28/2016 
Plní sa priebežne. Predkladanie správ: úhrady, súdne spory, plnenie 

záväzných ukazovateľov 

68.  Nevyhodnocuje sa.  

69.  Nevyhodnocuje sa.  

70.  Nevyhodnocuje sa.  

71.  Nevyhodnocuje sa.  

72.  Nevyhodnocuje sa.  

73.  Nevyhodnocuje sa.  

74.  Nevyhodnocuje sa.  

75.  Nevyhodnocuje sa.  

76.  Nevyhodnocuje sa.  

77.  Nevyhodnocuje sa.  

78.  
Splnené. Stanovisko o odmeňovaní a príjmoch manažmentu 

RTVS – doručenie do VKM 

 

Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  
P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
Nikto neprejavil záujem vystúpiť v tomto bode. 
 
4. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS 
V. Mika odprezetoval výsledky hospodárenia: 
R. Doehring uviedla, že v správe za I. polrok sú uvedené všetky položky podrobne. 
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T. Búza uviedol, za televíznu časť, že sa plnia všetky zákonné náležitosti. Program 
bol upravovaný v súvislosti s úmrtím Š. Nosáľa.  
D. Hushegyiová pochválila reláciu SK Dejiny. Ďalej požiadala o vysvetlenie 
koncepcie vysielania spravodajstva 5.7. Bola to podľa nej ignorácia verejnoprávnosti. 
V. Štofaník uviedol, že SRo rovnako upravil program v súvislosti s úmrtím Š. Nosáľa.  
L. Diko odprezentoval témy, ktorým sa venovala redakcia spravodajstva. Odpovedal 
na otázku D. Hushegyiovej a vysvetlil, že oslavy na Devíne boli neskoro a chceli 
odvysielať celý blok príspevkov v celku, tak sa rozhodli ich odvysielať až neskôr 
v Správach.  
I. Gallo uviedol, že podnet s touto témou sme dostali aj od diváka a v stanovisku 
RTVS k tomuto nie je žiadna zmienka o technických problémoch, ktoré spomenul L. 
Diko. Príde mu alibistické schovávať sa stále za Štatút programových pracovníkov 
a spolupracovníkov.  
V. Mika by bol nerád, ak by z tohoto vyšlo, že v súvislosti s výročím sv. Cyrila 
a Metoda si RTVS neplnila úlohy. Mysli si, že oslavy boli dôstojne zmapované 
a RTVS udalosti neignorovala.  
I. Gallo vysvetlil, že prišiel podnet a aj členka rady uviedla, že sa jej nepozdávalo, že 
v tento deň začínali správy príspevkom o medvedici. Nikto nespochybňoval 
vysielanie RTVS k týmto udalostiam. Išlo len o radenie správ v spravodajskej relácii.  
M. Kákoš si myslí, že je len potrebné priznať si chybu editora, že zle vyhodnotil 
situáciu a to je všetko.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 81/2017 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS. 
 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
Nebol predložený žiaden materiál.  
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
V. Mika odprezentoval predložený materiál. Podrobne informoval o jednotlivých 
verejných obstarávaniach.  
P. Kubica uviedol, že DK sa zaoberala uvedenými verejnými obstarávaniami. 
Uviedol, že prax s EKS ukazuje, že často dá niekto príliš nízku cenu a potom odstúpi 
od realizácie.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 82/2017: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach za 
predchádzajúce obdobie. 
 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
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Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 
písm. h)  
V. Mika odprezentoval predložené zámery.  
P. Kubica uviedol, že DK odporúča schváliť predložené zámery.  
I. Gallo predložil po neverejnej časti rokovania návrh na uznesenie a dal o ňom 
hlasovať: 
Uznesenie č. 83/2017: 
Rada RTVS schvaľuje informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle 
§ 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS. 
 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom 
období (čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
V. Mika odprezentoval predložený materiál.  
M. Kabát uviedol, že už aj v legislatíve sú možnosti eliminovať pri EKS dodávateľov, 
ktorí by mohli po nízkej ponuke nerealizovať zákazku.  
M. Kákoš predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 84/2017: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € 
uzavretých od predchádzajúceho zasadnutia rady. 
 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. rôzne 
Odvolanie voči nesprístupneniu informácií v zmysle info zákona 
I. Gallo uviedol, že Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. p) zákona č. 532/2010 
o RTVS rozhoduje o odvolaní proti rozhodnutiu generálneho riaditeľa podľa 
osobitného predpisu. 

V tomto prípade sťažovateľ v zmysle zákona č. 211/2000 Z. z. o slobode informácií 
požiadal RTVS o poskytnutie všetkých faktúr a honorárov, ktoré súvisia 
s moderátorom M. Havranom, RTVS mu, podľa sťažovateľa nesprístupnila všetky 
informácie, ktorými disponuje a preto sa odvolal. 
D. Soukeník prečítal návrh rozhodnutia: 
„Rada RTVS podľa § 59 ods. 3 zákona č. 71/1967 Zb. o správnom konaní v znení 
neskorších predpisov (ďalej len „Správny poriadok“) z r u š u j e rozhodnutie 
Rozhlasu a televízie Slovenska, zo dňa 27.6.2017, zn. 19604/b/2017, vydané podľa 
§ 18 ods. 2 a § 22 ods. 1 zákona o slobode informácií, podľa § 46 a § 47 Správneho 
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poriadku a podľa § 30 ods. 1 písm. i) Správneho poriadku  o zastavení konania  a 
vec v r a c i a RTVS na nové prejednanie a rozhodnutie.„ 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 85/2017: 
Rada RTVS na základe § 8 ods. 1 písm. p) zákona č. 532/2010 Z. z. o Rozhlase a 
televízii Slovenska a o zmene a doplnení niektorých zákonov a § 19 ods. 2 zákona č. 
211/2000 Z. z. o slobodnom prístupe k informáciám a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov (zákon o slobode informácií) v znení neskorších predpisov,  v súlade s čl. 3 
ods. 8 Štatútu Rady RTVS zrušuje  podľa § 59 ods. 3 zákona č. 71/1967 Zb. 
o správnom konaní (správny poriadok) rozhodnutie Rozhlasu a televízie Slovenska o 
zastavení konania zo dňa 27.6.2017, zn. 19604/b/2017 a vec vracia RTVS na nové 
prejednanie a rozhodnutie. 
  
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
R. Doehring informovala, že na Pamiatkovom úrade prebieha proces, aby bola 
budova SRo vyhlásená za pamiatku. 
V. Mika uviedol, že RTVS to nemôže odmietnuť a čo sa týka praktickej strány 
fungovania by z toho vyplývalo množstvo komplikácií.  
I. Gallo uviedol, že z toho vyplýva zároveň aj stabilita pre túto budovu do budúcnosti. 
 
5. Odpočet plnenia Koncepcie riadenia a rozvoja RTVS (spravodajca M. 

Kákoš) 
I. Gallo uviedol, že Rada RTVS po nástupe GR RTVS prerokovala Koncepciu 
riadenia a rozvoja Rozhlasu a televízie Slovenska a jej programovej služby 
predloženú generálnym riaditeľom RTVS podľa § 15 ods. 3 písm. a) zákona č. 
532/2010 o RTVS. Následne priebežne prerokovávala odpočet plnenia tejto 
koncepcie a to: 20.11.2013, 20.11.2014 a 31.3.2016.  
Teraz je k dispozícii posledný odpočet v tomto funkčnom období súčasného GR 
RTVS.  
V. Mika formou videoprezentácie uviedol tento bod. 
A. Doležal uviedol, že najväčším úspechom bolo, že sa podarilo budovať 
technologický rozvoj. 
R. Doehring skonštatovala, že základom bola stabilná zmluva so štátom a úhrady za 
služby verejnosti.  
T. Búza uviedol, že ho teší, že prišlo k reštartu v tvorbe RTVS. 
L. Diko za spravodajstvo uviedol, že sa podarilo, že spravodajstvo RTVS má svoje 
miesto na trhu a prináša dôveryhodné informácie.  
V. Štofaník ppovažuje za najväčší úspech rozvoj regionálneho vysielania a 
stabilizáciu umeleckých telies.  
A. Lovász považuje za najväčší úspech to, že sa dokázalo, že národnostné 
vysielanie nemusí byť len sekundárne.  
M. Kákoš ako spravodajca uviedol: 

„Práve sa končí GR RTVS Václavovi Mikovi 5- ročný mandát, na základe 
ktorého viedol túto inštitúciu. Od augusta roku 2012 realizoval svoju koncepciu jej 
riadenia a rozvoja. Rada RTVS, tak ako jej vymedzujú stanovené kompetencie, mala 
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v priebehu tohto obdobia možnosť konfrontovať zámery s dosiahnutými výsledkami 
a sledovať nie len dodržiavanie zákonom stanovených povinností, ale aj ambície 
a ich napĺňanie v konkrétnej podobe.  

Už pri svojom nástupe do funkcie deklaroval Václav Mika, že jeho snahou 
nebude iba udržiavať RTVS v zabehnutých mechanizmoch predchádzajúceho 
manažmentu, ale že jeho ambíciou bude prebudovať túto inštitúciu na moderné, 
sledované a celospoločensky akceptované médium verejnej služby. Rada RTVS 
vyhodnocovala nie len parciálne dosahované úspechy či neúspechy počas jeho 
funkčného obdobia, ale po dlhších časových úsekoch sa zaoberala  a analyzovala 
i priebežný odpočet napĺňania zámerov v jednotlivých oblastiach riadenia. Preto aj 
terajší (i keď už finálny odpočet za roky 2013 až 2017) je ich sumarizáciou a zrejme 
preto nie je pre členov rady prekvapením. V tejto chvíli teda iba niekoľko základných 
a všeobecných poznámok.     

Ak máme zhodnotiť napĺňanie konceptu riadenia a programových služieb, 
nemôžeme sa vyhnúť obzretiu za situáciou, v akej nastupoval a koncipoval svoje 
ciele terajší manažment pod vedením Václava Miku. Ešte pred vytvorením spoločnej 
RTVS generovala Slovenská televízia každoročne stratu a len vďaka dodatočným 
finančným injekciám zo strany štátu sa ju podarilo držať rozpočtovo nad vodou 
(Slovenský rozhlas bol v oveľa lepšej finančnej kondícii, treba však povedať, že 
najmä vďaka nie celkom proporčnému systému 1 : 2), bojovala s technologickou 
zaostalosťou, nad koncepciou prevládala programová improvizácia, chýbala funkčná 
organizačná štruktúra, výroba pravidelne kolabovala... Ani zlúčenie (viac než 
vnútornou potrebou a logikou administratívne a politicky motivovaným) neprinieslo 
v prvých dvoch rokoch proklamované ozdravenie. Sledovanosť televíznej časti 
spadla o viac než polovicu, prepadla sa dôveryhodnosť spravodajstva, namiesto 
rozvoja prišlo k rezignácii na vlastnú tvorbu a na napĺňanie poslania moderného 
verejnoprávneho média. Tých „nášľapných mín“ dostal do vienka pri svojom nástupe 
nový manažment veľké množstvo a bol nútený sa s nimi počas prvého polčasu 
svojho poverenia vyrovnávať. Napriek nim sa  poslania svojho mandátu zhostil 
úspešne. 
 Súhrnný materiál, ktorý je odpočtom plnenia úloh, je dostatočne 
sebareflexívny, objektívne zhodnocuje ciele i momentálny stav, akými sa RTVS 
uberá k ich splneniu. Zároveň pomenúva cesty, akými sa k nim v nasledujúcom 
období dopracovať. V tomto je materiál naozaj komplexný.  

Predovšetkým by som chcel konštatovať, že Václavovi Mikovi sa podarilo nájsť 
vyvážený model verejnoprávneho vysielania. Najmä v televíznej časti sa proporčne 
dopĺňal verejnoprávny obsah (vzdelávacie, detské, publicistické, umelecky náročné 
programy atď.) s rekreatívnymi formátmi. Je potešiteľné, že tento pomer s citeľným 
akcentom na verejnoprávny obsah sa nepodpísal na klesajúcej sledovanosti, práve 
naopak, od roku 2013 sa sledovanosť a podiel na trhu kontinuálne zvyšovali. Tu 
treba povedať i to, že návrat percipientov je proces dlhodobý a vyžaduje si náročnú 
koncepčnú prácu. Rozhlas, i napriek mnohým štrukturálnym programovým zmenám, 
si počúvanosť nie len udržal, ale čiastočne aj posilnil. Oceniť treba i ambíciu RTVS 
venovať viac priestoru historickým výročiam a kultúrnym udalostiam. V programovej 
skladbe figurujú programy pre deti, vkusovo náročnejších divákov, kvalitné filmové 
akvizície a vlastná seriálová tvorba, ale aj programy pre širšiu divácku obec, čo 
dokumentuje popularita viacerých zábavných formátov. Prebudovávanie RTVS na 
moderné verejnoprávne médium teda nie je len v oblasti atraktívnejšieho vizuálu 
a marketingovej komunikácii, ale najmä v kvalitnej programovej ponuke. Nie je 
zrejme potrebné spomínať konkrétne posilnenia vysielania v jednotlivých 
segmentoch. Skrátka, v programovej oblasti možno vyhodnotiť obdobie rokov 2013 – 
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2017 ako koncepčné, divácky úspešné, napĺňajúce atribúty verejnoprávneho 
vysielania. 

Rovnako tak v oblasti ekonomiky došlo k stabilizácii a za celé obdobie 
pracovala RTVS s vyrovnaným rozpočtom, ani raz sa inštitúcia nedostala do 
červených čísiel a to bez mimoriadnych finančných injekcií zo strany štátu, ako sa to 
dialo v predchádzajúcich obdobiach. Podarilo sa optimalizovať stav vo výbere 
koncesionárskych poplatkov, realizovali sa pravidlá finančnej disciplíny. To všetko sa 
podpísalo na dobrej ekonomickej kondícii RTVS. 

V predchádzajúcich obdobiach zápasila najmä Slovenská televízia s výrazným 
technologickým zaostávaním. Dnes je v mnohom technologickým lídrom. 

Ako rada viac krát konštatovala v predchádzajúcich obdobiach, výrazne klesol 
počet podaní a sťažností na neobjektívnosť či porušovanie zásad verejnoprávnosti. 
Aj to je svedectvo o stúpajúcej dôveryhodnosti a kredite RTVS. Ani rada nemusela 
konštatovať, že došlo k porušeniu zákona. Takisto možno konštatovať, že v RTVS sa 
výrazne zvýšila tzv. firemná kultúra. Nemožno povedať, že vzťah medzi 
zamestnancami a manažmentom by bol vyslovene bezkonfliktný, ale je cítiť 
markantné posilnenie vzájomnej dôvery. Zvýšila sa transparentnosť (napr. Centrálny 
register námetov), vybudovala sa fungujúca organizačná štruktúra. To všetko 
odzrkadľuje koncepčnosť riadenia. 

Samozrejme, pri hodnotení päťročného obdobia nechceme byť v pozícii 
natieračov na ružovo. Niektoré zo zámerov sa nepodarilo realizovať, na väčšinu 
z nich rada upozorňovala. Najmä : televízia vysiela i naďalej iba na dvoch okruhoch, 
i keď rozšírenie ponuky programových služieb bolo jednou z dominantných ambícií 
Václava Miku pri nástupe do funkcie. Pravda, realizácia tohto zámeru nie je v rukách 
manažmentu RTVS, ale v legislatívnej úprave financovania.  

Aj napriek parciálnym výhradám by som chcel konštatovať, a tak to potvrdzujú 
aj čísla uvedené v predloženom odpočte, že obdobie rokov 2013 – 2017 bolo 
v krátkej histórii RTVS nesporne úspešné. Václavovi Mikovi a jeho manažmentu sa 
podarilo spraviť z RTVS modernú a akceptovanú inštitúciu verejnoprávneho média. 
Myslím si, že na konci svojho funkčného obdobia môže Václav Mika v duchu tradície 
amerických filmov zahlásiť : Misia bola úspešne splnená.     
Rada RTVS konštatuje, že sa GR RTVS Václavovi Mikovi podarilo počas svojho 
funkčného obdobia naplniť svoju koncepciu riadenia a rozvoja RTVS, ktorá sa pod 
jeho vedením stala modernou a akceptovanou inštitúciou verejnoprávneho média.“   
 
I. Gallo vyhlásil prestávku na prípravu návrhu na uznesenie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 86/2017: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Odpočet plnenia koncepcie riadenia a rozvoja 
RTVS, 

b) konštatuje, že sa GR RTVS Václavovi Mikovi podarilo počas svojho funkčného 
obdobia naplniť svoju Koncepciu riadenia a rozvoja RTVS, ktorá sa pod jeho 
vedením stala modernou a akceptovanou inštitúciou verejnoprávneho média. 

 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
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6. Správa o činnosti Rozhlasu a televízie Slovenska za I. polrok 2017 

(vrátane správy o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu 
Rozhlasu a televízie Slovenska za II. štvrťrok 2017) (spravodajcovia M. 
Kákoš, I. Nagy, P. Kubica) 

I. Gallo uviedol, že ide o materiál predložený v zmysle uznesenia Výboru NR SR pre 
kultúru a médiá č. 45. Správa zároveň v zmysle uznesenia rady č. 28/2016 obsahuje 
aj informácie o plnení a realizácii programového konceptu RTVS a plnenie Zmluvy so 
štátom. 

Pripomenul legislatívny rámec: 

 zákon vraví (§ 15 ods. 3 písm. g) zákona c. 532/2010 o RTVS), že GR RTVS: 
predkladá rade správu o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov 
rozpočtu Rozhlasu a televízie Slovenska vždy do 14 dní, odkedy ho o to rada 
písomne požiadala, najviac raz za štvrťrok, 

 uznesením č. 28/2016 sa určuje, že sa to predkladá 40 dni po skončení 
štvrťroka, 

 uznesením č. 21/2012 Rada RTVS určila, že sa vždy pri tejto správe bude 
prerokovávať aj odmena GR RTVS. okrem iného sa tam konštatuje: Rada 
RTVS bude určovať odmenu GR RTVS štvrťročne, vždy pri prerokúvaní 
správy o hospodárení a plnení záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS 
v zmysle § 15 ods. 3 písm. g) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS. 

V. Mika podrobne odprezentoval základné parametre z materiálu. Skonštatoval, že 
záväzné ukazovatele boli dodržané.  
M. Kákoš ako spravodajca k televíznej časti uviedol, že v prvom polroku 
zaznamenala STV viacero úspechov a zvýšila sa sledovanosť. Vyzdvihol formát Zem 
spieva, Tajné životy a Zlaté časy.  
I. Nagy prečítala svoje stanovisko: 
„Vzhľadom k tomu, že Správu o činnosti RTVS máte všetci k dispozícii, nebudem 
rozoberať podrobne jednotlivé rádiá. Poukážem radšej na trendy, ktoré sa prejavili 
v tomto období a ktoré mali veľmi pozitívny ohlas u poslucháčov. Treba podčiarknuť, 
že SRo podľa prieskumov počúva týždenne skoro dva milióny poslucháčov, čím sa 
stáva veľmi silným hráčom na mediálnom trhu. 
Rádio Slovensko ako aj v predošlých obdobiach reagovalo na všetky aktuálne témy. 
Spravodajské témy sa ale posúvali ďalej do publicistiky, kde sa rozoberali 
podrobnejšie, aby sa poslucháčom poskytol ucelenejší obraz danej problematiky. 
Z národného prieskumu  MML-TGI vychádza, že poslucháči vo veku 30 až 79 rokov 
uprednostňujú oproti komerčným rádiám Rádio Slovensko. Aj z tohto faktu vychádza 
hudobná dramaturgia Rádia Slovensko a kladie veľký dôraz na požiadavka 
poslucháčov a podľa litery zákona na domácu hudobnú produkciu. Programové 
dominanty nebudem vymenovávať, spomenula by som snáď iba športovú udalosť 
štafetový beh z Košíc do Bratislavy The run Slovakia, kde Rádio Slovensko bolo 
hlavným mediálnym partnerom ba čo viac bežecký tím RTVS prebehol túto veľmi 
náročnú 530 km-vú trasu za necelých 50 hodín. Blahoželáme účastníkom behu. 
Rádio Regina: v tomto rádiu sa program vytvára na základe mapovacej štúdie 
a podľa hesla Rádio Regina Váš najbližší svet. Toto vystihuje a zdôrazňuje práve 
charakter tohto rádia a preto aj pomenovanie Rádio Východ, Stred, Západ. V roku 
2017 celoplošne vznikli tri nové relácie: Hudba podľa Kandráča – blok moderovaný 
týmto obľúbeným spevákom a hudobníkom. Ďalší nový program je týždenná 
hitparáda pripravovaná Ľubošom Černákom a kapitoly z dejín populárnej hudby 
moderované Pavlom Zelenayom. A do tretice znovu počuť polhodinový armádna 
magazín Plná poľná. V súčasnosti sa vysiela podľa letnej štruktúry, dôraz sa kladie  - 
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ako v predošlých rokoch – na tzv. folklórne leto, na pokrývanie všetkých folklórnych 
festivalov na Slovensku, ba aj v zahraničí. Napr. vo Vojvodine, ako sme to tu počuli 
od p. riaditeľa Štofaníka. Vyzdvihla by som dve ocenenia, ktoré dostala Regina 
v tomto polroku: Cenu Ligy za duševné zdravie za relácie o tejto problematike. 
A Výročnú cenu Literárneho fondu za fičre Janky Bleyovej a Marcela Hanáčka. Aj im 
blahoželáme. 
Rádio RSI: tu pokračuje – okrem iného – úspešná spolupráca s Rádiom Slovensko 
a s Reginou. Z tohtoročných programových dominantov by som vyzdvihla tému 
jubilujúce osobnosti. Poslucháči RSI mohli spoznať popri našich hercoch, 
spisovateľoch, hudobníkoch aj život a dielo Majstra Pavla z Levoče alebo Márie 
Terézie a jej význam pre Slovensko. 
Rádio Devín: keď  že v tomto Rádiu je veľké množstvo nových aj staronových relácií, 
začnem od konca. Devínu sa v tomto roku dostalo niekoľko ocenení: tretie miesto 
Grand Prix Nova 2017 v Bukurešti za rozhlasovú hru Čierny Regen Ovidius, Biely 
Regen Marcus Aurelius od Wernera Fritscha. Potom Mimoriadna cena Literárneho 
fondu Petrovi Turčíkovi za Rozhlasovú kroniku 1926-2016. A dve prémie Literárneho 
fondu: jedna Jaroslavovi Rozsívalovi za rozhovory s Vladimírom Godárom a prof. 
Vladimírom Krčmérym, druhá Ivici Ruttkayovej za Rozprávky pre Elise. Blahoželáme 
oceneným. Technickou novinkou je, že od 1. júna si môžu poslucháči vypočuť  na 
webe RTVS aj odvysielané dramatické a literárne diela. Vysielajú sa premiérové 
relácie aj z košického a banskobystrického štúdia, a zaujímavým novým projektom je  
Poézia mesta – krátke literárne útvary inšpirované nápismi na rôznych miestach 
Slovenska. A spomeniem jednu tradíciu: Rádio Devín 21. júna sa už po piaty krát 
pripojilo k celosvetovému projektu Sviatok hudby. 
Rádio FM: v tomto rádiu v prvom polroku neprebehli žiadne zmeny, vysielalo sa v tzv. 
štandardnom režime. Pokračoval projekt Audioport – spoločné vysielanie s Rádiom 
Wave, t.j. programová služba Českého rozhlasu. Pokračovalo sa aj v odovzdávaní 
ceny Radio Head Awards, pred ktorým dvojdňový festival prilákal stovky 
návštevníkov do štúdií Slovenského rozhlasu. 
Rádio Patria: V redakcii maďarského vysielania kvôli úmrtiu dlhodobého redaktora 
Ladislava Poláka a dlhodobo práceneschopného externistu Pétera Miklósiho nimi 
pripravované weekendové hodinové relácie sa museli nahradiť inými. Prúdové 
relácie sú bez zmeny a redakcia pripravila 3 špeciálne hudobné nahrávky: koncert 
klavírneho virtuóza Ronalda Rigóa z Dunajskej Stredy, v spolupráci s Maďarským 
inštitútom v Bratislave koncert svetoznámeho klavíristu Gergelya Bogányiho 
z Maďarska, a redakcia odvysielala v spolupráci s EBU aj Novoročný koncert 
Viedenských filharmonikov. V tomto trende by sa malo pokračovať. 
Redakcia národnostného vysielania Rádia Patria: personálne sa obnovila rusínska 
redakcia, štandardne sa pripravujú relácie v rusínskej aj ukrajinskej reči. Skvalitnilo 
sa rómske vysielanie po zaučení nových dodávateľov programov a redakcia má 
reportérov hovoriacich jazykom olašským v Liptovskom Mikuláši. Redakcia pripravila 
mimoriadny koncert Štefana Šteca s kapelou po tom, ako sa úspešne predstavil 
v televíznej show Zem spieva. 
A na záver dve digitálne rádiá:  
Rádio Junior tohto roku začalo vysielať premiérovú reláciu v mesačnej periodicite Čo 
by bolo, keby -  v ktorej sa spája veda so zaujímavými príbehmi. Štruktúra vysielania 
je nezmenená, zakladá sa na týždenných tematických cykloch. 
Rádio Litera je vysielanie určené pre tých, ktorí majú radi dobrú literatúru. Držiac sa 
tejto zásady určujú sa témy a cykly: tohtoročnou novinkou je téma Manželské 
spisovateľské páry alebo  Literatúra Veľkej generácie – ikonických amerických 
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spisovateľov 20. storočia. Litera vyhlásila aj literárnu súťaž pod názvom Literárny 
zemepis, o ktorú bol veľký záujem a výhercovia dostali knižné dary.“  
P. Kubica za DK uviedol, že všetky záväzné ukazovatele boli dodržané.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 87/2017: 
Rada RTVS prerokovala Správu o činnosti RTVS za I. polrok 2017 a ukladá 
predsedovi Rady RTVS, aby ju predložil Výboru NR SR pre kultúru a médiá. 

 

T: 15.9.2017 
Z: predseda Rady RTVS 
 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 88/2017: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. c) a podľa § 16 ods. 7 zákona č. 532/2010 Z. 
z. o RTVS a čl. 3 ods. 4 Štatútu Rady RTVS priznáva GR RTVS odmenu za II. 
štvrťrok 2017 vo výške 100 % mzdy vyplatenej za toto obdobie. 
 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
7. Stav RTVS k 31.7. 2017 
I. Gallo uviedol, že ide o materiál predložený z iniciatívy GR RTVS, v ktorom chce 
odprezentovať stav, v akom odovzdáva inštitúciu nastupujúcemu GR RTVS. 
V. Mika skonštatoval, že nebude veľmi rozvádzať predložený materiál, pretože 
považuje za podstatné, že je na papieri stav, v akom odovzdáva inštitúciu novému 
GR RTVS. Uviedol, že na účte je 37,5 mil. €.Zdôraznil, že mzdy sú do konca roka 
udržateľné a ráta sa aj s odmenami.  
M. Kákoš predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 89/2017: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Stav RTVS k 31.7.2017. 
 
Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  

P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
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8. Správa o stave výberu úhrad za služby verejnosti poskytované RTVS za 
I. polrok 2017 (spravodajca P. Kubica) 

V. Mika upozornil na skutočnosť, že sa v posledných rokoch podarilo zvýšiť efektivitu 
výberu úhrad a pri nezmenenej legislatíve a horšej demografickej situácii sa vyberá 
o 5 mil. € viac ako pred 5 rokmi.  
P. Kubica považuje za obdivuhodné sledovať, čo všetko pracovníci na Odbore úhrad 
urobili. Vďaka tomu sa dajú tieto príjmy považovať na najbližšie 2 roky za 
stabilizované.  
M. Kabát upozornil, že sa však už približujeme k stropu a bude sa treba zamerať aj 
na iné.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 90/2017: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Správu o stave výberu úhrad za služby 
verejnosti poskytované RTVS za I. polrok 2017. 
 

Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  
P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
9. Prehľad súdnych sporov RTVS (spravodajca D. Soukeník) 
I. Gallo uviedol, že manažment RTVS požiadal o prerokovanie tohto bodu 
v neverejnom režime, pretože ide aj o živé súdne spory. 
Členovia Rady RTVS odhlasovali prerokovanie tohto bodu v neverejnom režime. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 91/2017: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Prehľad súdnych sporov RTVS. 
 

Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  
P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
10. Návrh 3. zmeny rozpočtu RTVS na rok 2017 (spravodajca M. Kabát) 
I. Gallo uviedol, že manažment RTVS predolžil zmenu rozpočtu z dôvodu, ako 
uvádza materiál, pre úspešný výber úhrad za služby verejnosti a vyššími nedaňovými 
príjmami. 
V. Mika odprezentoval predloženú zmenu rozpočtu. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 92/2017: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS schvaľuje 
návrh úpravy záväzných ukazovateľov rozpočtu RTVS na rok 2017 v nasledovnej 
výške: 
Záväzné ukazovatele rozpočtu RTVS na rok 2017: 
Bežne výdavky vo výške    127 660 832 € 
Kapitálové výdavky vo výške      8 761 280 € 
Celkový prebytok           800 000  € 



Strana 12 z 13 
 

Ekonomická klasifikácia
Druhá zmena 

rozpočtu 2017 

1. Navýšenia 

daňových 

príjmov - úhrady 

za služby 

verejnosti

2. Navýšenie 

nedaňových 

príjmov 

3. Ostatné 

zmeny 

Návrh 3. zmeny 

rozpočtu 2017 

spolu

Rozdiel

komentár A 1 2 3 B B-A

Príjmy RTVS spolu 136 166 341 1 000 000 127 771 103 669 137 397 781 1 231 440

Príjmy RTVS spolu  bez príjmových finančných operácií 113 362 815 1 000 000 127 771 0 114 490 586 1 127 771

100 ▪   Daňové príjmy 77 300 000 1 000 000 0 0 78 300 000 1 000 000

130          dane za tovary a služby (úhrada za služby verejnosti) 77 300 000 1 000 000 0 0 78 300 000 1 000 000

200 ▪   Nedaňové príjmy, z toho: 6 505 290 0 127 771 0 6 633 061 127 771

210          príjmy z podnikania a z vlastníctva majetku 387 773 0 0 0 387 773 0

220          administratívne a iné poplatky 6 101 774 0 127 771 0 6 229 545 127 771

230          kapitálové príjmy 0 0 0 0 0 0

240          úroky z tuzemských úverov, pôžičiek... 2 500 0 0 0 2 500 0

290          iné nedaňové príjmy 13 243 0 0 0 13 243 0

300 ▪   Granty a transfery, z toho 29 557 525 0 0 0 29 557 525 0

310          tuzemské bežné granty a transfery 23 286 432 0 0 0 23 286 432 0

320      tuzemské kapitálové granty a transfery 6 267 493 0 0 0 6 267 493 0

330      zahraničné granty 3 600 0 0 0 3 600 0

400 ▪   Príjmové finančné operácie, z toho: 22 803 526 0 0 103 669 22 907 195 103 669

453      zostatok prostriedkov z predchádzajúcich rokov 22 803 526 0 0 0 22 803 526 0

456      iné príjmové finančné operácie 0 0 0 103 669 103 669 103 669

Výdavky RTVS spolu 135 366 341 1 000 000 127 771 103 669 136 597 781 1 231 440

Výdavky RTVS spolu  bez výdavkových finančných operácií 135 294 341 1 000 000 127 771 0 136 422 112 1 127 771

600 ▪   Bežné výdavky, z toho: 126 533 061 1 000 000 127 771 0 127 660 832 1 127 771

610     mzdy 22 014 365 0 0 43 079 22 057 444 43 079

620     odvody 7 934 637 0 0 14 376 7 949 013 14 376

630     tovary a služby, z toho: 95 891 089 1 000 000 127 771 -57 455 96 961 405 1 070 316

631         cestovné náhrady 738 963 0 693 0 739 656 693

632         energie, voda a komunikácie 30 574 046 0 0 0 30 574 046 0

633         materiál 1 993 818 0 700 0 1 994 518 700

634         dopravné 680 946 0 0 0 680 946 0

635         rutinná a štandardná údržba 3 331 524 92 300 0 0 3 423 824 92 300

636         nájomné za nájom 1 072 753 0 0 0 1 072 753 0

637         služby 57 499 039 907 700 126 378 -57 455 58 475 662 976 623

640     bežné transfery, z toho: 692 970 0 0 0 692 970 0

641         ostatným subjek tom verejnej správy (RTVS a AF) 160 000 0 0 0 160 000 0

642         transfery jednotlivcom a neziskovým práv. osobám 195 500 0 0 0 195 500 0

649         transfery do zahraničia 337 470 0 0 0 337 470 0

650     splácanie úrokov, z toho: 0 0 0 0 0 0

651         splácanie úrokov v tuzemsku (fin.prenájom) 0 0 0 0 0 0

700 ▪   Kapitálové výdavky, z toho: 8 761 280 0 0 0 8 761 280 0

710       obstarávanie kapitálových aktív 8 761 280 0 0 0 8 761 280 0

800 ▪   Výdavky z transakcií s fin. aktívami a pasívami 72 000 0 0 103 669 175 669 103 669

814            účasť na majetku 0 0 0 0 0 0

819            ostatné výdavkové finančné operácie 72 000 0 0 103 669 175 669 103 669

Celkový prebytok/schodok 800 000 0 0 0 800 000 0

  - vylúčenie finančných operácií -22 731 526 0 0 0 -22 731 526 0

400     ▪   vylúčenie príjmových finančných operácií -22 803 526 0 0 -103 669 -22 907 195 -103 669

800     ▪   vylúčenie výdavkových finančných operácií 72 000 0 0 103 669 175 669 103 669  
 

 

Za: 9 / I. Gallo, Ľ. Guman, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kabát, M. Kákoš,  
P. Kubica, I. Nagy, D. Soukeník / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomný: 0 
 
11. Sťažnosti a podnety 
I. Gallo informoval o sťažnostiach, ktoré boli doručené na sekretariát rady a s členmi 
rady sa dohodli, že je potrebné doplniť stanoviská RTVS. Následne sa prerokujú na 
nasledujúcom rokovaní. 
  
12. Rôzne  
I. Gallo v mene celej rady poďakoval za korektnú, profesionálnu spoluprácu, ktorej 
nechýbal ani ľudský rozmer. V minulosti bývalo pravidlom, že koexistencia dvoch 
najbližších orgánov verejnoprávneho média bola skôr problematická. V tomto prípade 
však všetci zainteresovaní dokázali ťahať za jeden koniec povrazu a v niektorých 
prípadoch potlačiť aj vlastné ego. Výsledok sa dostavil a GR RTVS odovzdáva RTVS 
v skvelej kondícii a RTVS je modernou a akceptovanou inštitúciou.  
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V. Mika uviedol, že 5 rokov je dostatočný čas na to, aby sa otestovali vzťahy, ktoré 
sú svojou prirodzenosťou tenzné. Napriek tomu, že tu boli názory, ktoré sa nemusia 
vždy stretnúť, ale vždy cítil, že Rada RTVS je tu kvôli divákom alebo poslucháčom.  
I. Gallo poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
 
 
 
 
V Bratislave 7.8.2017. 
 

Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

 
Mgr. Igor Gallo 

       predseda Rady  
Rozhlasu a televízie Slovenska 

 
 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
prehľadne usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na 
www.rtvs.sk. 
 

http://www.rtvs.sk/

